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 ناو موشك انداز »سپر«
 به ناوگان شمال نيروي دريايي ملحق مي شود 

فرمان�ده ني�روي درياي�ي راهب�ردي ارت�ش در جم�ع كاركن�ان 
منطق�ه دوم درياي�ي جاس�ك از الح�اق ن�او موش�ك ان�داز »س�پر« 
ب�ه ن�اوگان ش�مال ني�روي درياي�ي راهب�ردي ارت�ش خب�ر داد. 
به گزارش فارس، امير دريادار حبيب الله سياري فرمانده نيروي دريايي ارتش در 
اولين حضور خود در سواحل مكران طي سال جديد، ضمن سخنراني در جمع 
كاركنان منطقه دوم ولايت جاسك، با اشاره به فرمايشات مقام معظم رهبري 
در ابتداي س��ال جديد اظهار داش��ت: امروز به رغم وجود ناامني ها در اطراف 
كشور، شاهد يك امنيت پايدار در كشورمان هستيم و علت آن هم بهره مندي از 

نيروهاي مسلح قوي و آماده به كار است. 
وي افزود: نيروي دريايي راهبردي ارتش جمهوري اسلامي ايران سهم بسزايي 
در برقراري اين امنيت دارد به نحوي كه اگر خوب تجزيه و تحليل شود، متوجه 
مي شويم امنيت و آرامش امروز در تنگه هرمز، شمال خليج فارس، درياي عمان، 
اقيانوس هند، خليج عدن و تنگه باب المندب كه محل تردد كشتي هاي تجاري و 
نفتكش ماست حاصل كار و تلاش شما دريادلان در اين نيروي راهبردي است كه 
تاكنون توانسته ايد گام هاي مؤثري در راستاي حفاظت از اقتصاد اين مرز و بوم 
برداريد. فرمانده نيروي دريايي راهبردي ارتش در ادامه با اشاره به فرمايشات مقام 
معظم رهبري در ابتداي سال پيرامون پيشرفت هاي نظامي كشور، اظهار داشت: 
كشور ما در اوايل انقلاب هيچ تجهيزاتي نداشته و به بيگانگان وابسته تام بود اما 
امروز به جايگاهي رسيده ايم كه سينه سپر مي كنيم و تجهيزات مورد نيازمان را 
مي سازيم. ما هم با توكل به خداوند اين اطمينان را به ملت شريف ايران مي دهيم 
كه در نيروي دريايي راهبردي ارتش براي تأمين تجهيزاتمان دست نياز به سوي 
هيچ كس دراز نخواهيم كرد. وي گفت: پس از ابلاغ تدبير فرماندهي معظم كل 
قوا در سال 1378 مبني بر لزوم ساخت ناو موشك انداز، اولين ناو ما تحت عنوان 
پيكان در سال 1382 به ناوگان شمال ملحق شد، سال 85 ناو جوشن و سال 88 
ناو درفش را به آب انداختيم. در سال 93 ناوشكن دماوند رونمايي شد و در آينده 
بسيار نزديك طي س��ال جاري آيين الحاق ناو موشك انداز »سپر« را به ناوگان 
شمال نيروي دريايي راهبردي ارتش برگزار مي كنيم و به همين ترتيب ساخت و 

سازها در يگان هاي جنوبي ما اجرا شده و خواهد شد. 
--------------------------------------------------------- 

 اقتصاد مقاومتي 
مانع استثمار کشور در بعد معيشتي می شود 

 آي�ت الله عل�وي گرگان�ي ب�ه تأكي�د مس�ئله اقتص�اد مقاومت�ي در 
كلام رهب�ري اش�اره و عن�وان ك�رد ك�ه بي�ان زي�اد اي�ن مس�ئله از 
س�وي رهبر انق�لاب دلي�ل ب�ر اهمي�ت اي�ن موض�وع اس�ت و اقتصاد 
مقاومت�ي جل�وي اس�تثمار دش�منان را در بع�د معيش�تي مي گي�رد. 
به گزارش رسا، حضرت آيت الله علوي گرگاني در ديدار با جمعي از مسئولان صنعت 
آب و برق استان قم، اظهار داشت: در زندگي بشريت همواره كساني هستند كه در 
وظايف خود كوتاهي مي كنند كه خداوند در قرآن نيز بر اين مسئله تأكيد دارد و به 
همين جهت خداوند مي فرمايد در برابر كساني كه در وظايف خود كوتاهي مي كنند 
پايدار باشيد و به دنبال اهداف عالي خود باشيد. وي افزود: وقتي انسان به كاري كه 
بر دوش او گذاشته شده عقيده داشته باشد در كار خود موفق خواهد بود و به همين 
جهت امروز در برابر دشمنان بايد به فرهنگ و دين و عقيده خودمان پايبند باشيم و 
رهبر معظم انقلاب نيز براي مقابله با وابستگي به دشمن در بعد معيشتي است كه از 
اقتصاد مقاومتي نام مي برند و بر آن تأكيد مي كنند و امروز اقتصاد مقاومتي جلوي 
استثمار دشمنان را مي گيرد. حضرت آيت الله علوي گرگاني با بيان اينكه در تاريخ 
ديده شده كه همه انسان هاي ثابت قدم در نهايت پيروز بوده اند، خاطرنشان كرد: 
پيش از انقلاب دشمنان نيروي زيادي داشتند ولي استقامت ملت ايران باعث شد 
كه امروز بعد از گذشت 37 سال از انقلاب اسلامي، هنوز انقلاب مانده است و باقي 

خواهد ماند به شرط اينكه نعمت خدمت به مردم را كوچك نشماريم.

   حمله اصلاح طلبانه به كانديداي پوششي
روزنامه اصلاح طلب آفت��اب يزد در گزارش��ي با تيتري 
هدف دار با عنوان »با تصميم ش��بانه روحاني كانديداي 
پوششي آمد«، عملًا حملات خود را به كانديداي پوششي 
روحاني آغاز كرده و كوش��يده در گزارش خود اينگونه به مخاطب القا كند كه 
جهانگيري با تصميم روحاني كانديدا شده و با تصميم وي نيز صحنه انتخابات را 
ترك خواهد كرد، البته اين روزنامه سپس به خاطر از خودگذشتگي جهانگيري، 
به تعريف و تمجيد از وي نيز پرداخته تا عملًا او را دلسرد نكند. آفتاب يزد در اين 
خصوص نوشته است: »به دو دليل مي توان اسحاق جهانگيري را بهترين گزينه 
براي حمايت از روحاني در جريان مجادلات انتخاباتي دانس��ت. نخس��ت آنكه 
مي توان اسحاق جهانگيري را يكي از اصلاح طلب ترين اعضاي كابينه دولت تدبير 
و اميد نام نهاد. حضور هشت ساله اش در دولت اصلاحات به عنوان وزير صنعت، 
معدن و تجارت، عضويت در هيئت علمي بنياد باران و جلسات مستمرش با سران 
اصلاحات، بر اين موضوع گواهي مي دهد. دوم آنكه او سابقه چهار سال حضور در 
دولت حسن روحاني را در نقش معاون اول داش��ته و به سياست هاي مأخوذه 
دولت تدبير و اميد به خوبي آگاهي دارد و مي تواند از دستاوردهاي دولت روحاني 
همچون برجام دفاع كند و از مصائب و مشكلاتي كه بر سر راه دولت يازدهم قرار 
داشته سخن بگويد. از آن مهم تر اينكه امين رئيس جمهوري محسوب مي شود 
و در زمره استراتژيست هاي روحاني به شمار مي آيد. از همين رو، مي تواند سپري 
باشد در برابر تيراندازي هاي اصولگرايان و پس از پايان مجادله هاي انتخاباتي هم 

رينگ رقابت ها را به نفع حسن روحاني ترك كند.«
    

   صف شلوغ برائت جويي
روزنام��ه آرمان ني��ز از آغاز برائ��ت جوي��ي اصولگرايان از 
احمدي نژاد گزارش داده اس��ت، البته روزنامه آرمان هرگز 
حاضر ب��ه توضيح اي��ن موضوع نيس��ت كه اي��ن جدايي 
اصولگرايان از احمدي نژاد، برائت جويي نيست بلكه حركت با اصول است چراكه اين 
جريان سياسي حاضر به حمايت از دوستان سابق خود به هر قيمتي نيست. روزنامه 
آرمان در اين خصوص نوشته است: تحولات پيرامون محمود احمدي نژاد به سرعت 
رخ مي دهد. او برخلاف انتظار در انتخابات رياست جمهوري نام نويسي كرد و رسماً 
داوطلب شركت در انتخابات رياست جمهوري شد. اين تصميم محمود احمدي نژاد 
واكنش هاي زيادي را در پي داشته است. در عين اينكه برخي چهره ها از نامزدي او 
استقبال كرده و حتي خواهان آن شده اند كه شوراي نگهبان صلاحيت او را تأييد كند 
تا با رأي منفي مردم مواجه شود برخي چهره ها كه از هواداران سرسخت او از ابتدا تا 
امروز بوده اند نيز جدايي خود را از محمود احمدي نژاد اعلام كرده اند. به همين اعتبار 
آيا روح الله حس��ينيان هم از محمود احمدي نژاد »اعلام برائت« مي كند؟ چنانچه 
مهدي كوچك زاده از اعضاي سابق جبهه پايداري كه روابط بسيار نزديكي با محمود 
احمدي نژاد داشت در مطلبي از محمود احمدي نژاد اعلام برائت كرد و امروز نيز حميد 
رسايي ديگر عضو سابق پايداري در مطلبي به اين اقدام احمدي نژاد اعتراض كرده و 
به نوعي از او اعلام برائت و دوري كرده است. اما نكته قابل توجه در اين مورد سكوت 
سنگين روح الله حسينيان است. او هميشه از حاميان محمود احمدي نژاد بوده است 
و حتي خبرهايي هم در اين چند وقت در مورد او شنيده شده كه حكايت از تلاش او 

براي بازگشت احمدي نژاد به صحنه انتخابات داشته است. 
    

   هشدار درباره پرداخت وام به مديران شركت هاي دولتي
روزنامه خراسان نيز در س��تون اخبار ويژه خود نوشته 
است: بر اساس ابلاغيه روزهاي اخير يك مسئول ارشد 
اجرايي به همه اعضاي كابينه، تأكيد شده است با توجه 
به تصميمات جديد هيئت دولت، علاوه بر آنكه خريد يا اجاره ساختمان جديد 
اداري براي شركت هاي دولتي و بانك هاي وابسته به دولت در سال 96 ممنوع 
خواهد بود، پرداخ��ت هرگونه تس��هيلات مال��ي و وام از مح��ل منابع داخلي 
شركت هاي دولتي، به كاركنان و مديران شركت هاي مذكور ممنوع است. اين در 
حالي است كه سال گذشته يكي از مهم ترين جنجال هاي حواشي دولت موضوع 

حقوق هاي نجومي و پرداخت هاي غيرقانوني به مديران دولتي بوده است. 

 

انتخاب�ات دوازدهمي�ن دوره رياس�ت جمهوري 
پ�س از پن�ج روز از ايس�تگاه ثبت نام گذش�ت؛ 
ثبت ن�ام برخ�ی از چه�ره هاي�ي ك�ه پي�ش از 
اي�ن حضورش�ان در اي�ن انتخاب�ات مس�جل 
ش�ده بود، پ�س از اع�لام تأييد صلاحي�ت  وارد 
می ش�وند.  انتخابات�ي  رقابت ه�اي  ك�وران 
در مرحل��ه ثبت ن��ام نامزده��ا آنچه بي��ش از قبل 
خود را نش��ان داد، صف كش��ي برخ��ي چهره هاي 
فاقد صلاحيت براي ثبت نام در انتخابات رياس��ت 
جمهوري ب��ود؛ برخي كه گويا تنها ب��رای تفريح و 
ديده ش��دن در وزارت كش��ور حضور يافته بودند. 
در اين مي��ان برخي از چهره ه��اي فاقد صلاحيت 
به وضوح قصد ثبت نام را به منظور خنده داش��تند. 
نكته اي كه به وضوح خود را نشان مي دهد ضرورت 
اصلاح قانون انتخابات است كه هم شوراي نگهبان 
قانون اساسي اس��ت و هم مجريان انتخاباتي بر آن 
تأكيد دارند. ادامه اين روند نه تنها به صلاح نيست، 
بلكه عملًا نوعي توهين به روند انتخابات رياس��ت 
جمهوري به حس��اب مي آيد. بايد در اولين فرصت 
براي اصلاح قانون انتخابات اقدام كرد. كافي است تا 
شرايط سخت تري براي حضور كانديداها در جريان 
انتخابات انديش��يده ش��ود تا جلوي هر گونه وهن 

انتخابات گرفته شود. 
  خلأ قانوني فقط محدود به ثبت نام ها نيست
در جريان اصلاح قانون انتخابات بحث كمك هاي 
مالي به نامزدها مهم است؛ نكته اي كه بارها و بارها 
در مقاطع مختلف بيان شد، اما به علت بي توجهي ها 
عملًا در مجلس شوراي اس��لامي و دولت به جايي 
نرس��يد؛ بحثي كه با پول هاي كثي��ف در مجلس 
شوراي اس��لامي آغاز ش��د، اما در ادامه هيچ گاه 
به صورت جدي پيگيري نش��د. مسئله »پول هاي 
كثي��ف« را اولين بار وزير كش��ور دول��ت يازدهم 

مطرح كرد. 
رحماني فضلي ك��ه تصدي نهاد مج��ري برگزاري 
انتخابات را بر عهده دارد، يك س��ال پيش از اولين 
انتخابات دوران تصدي گ��ري خود، زنگ خطر را به 
صدا درآورد؛ هش��دارهايي كه او از تريبون مجلس 
مطرح كرد، هرچند بعد از چند هفته آن را تكذيب 
كرد؛ هزينه هايي كه گاه رقم آن به چند صد ميليون 

و حتي ميلياردی هم مي رس��د چگون��ه مي تواند از 
حس��اب هاي بانك��ي كانديداي انتخاب��ات مجلس 
شوراي اسلامي، رياست جمهوري و شوراهاي شهر 
بيرون بيايد؟ آن هم از سوي كساني كه تمكن مالي 
آنان كاملًا مشخص است. از سوي ديگر اين حاميان 
مالي زماني كه سراغ كانديداها مي آيند به طور حتم 
به دنبال اهداف خاصي براي حضور خود در عرصه 
انتخابات هستند؛ اهدافي كه گاه مغاير با اهداف اصلي 
نظام جمهوري اسلامي اس��ت و بوي سوء استفاده 

سياسي از آن به مشام مي رسد. 
در اين ميان آيت الله جنتي دبير شوراي نگهبان قانوني 
اساسي نيز نسبت به اين مسئله معترض شده است. 
وي طي سخناني با اش��اره به ورود جريان يافته پول 

كثيف به انتخابات گفت: متأس��فانه خريد رأي رواج 
زيادي پيدا كرده است و همين مسئله باعث مي شود 
مجلس شوراي اسلامي، مركزي براي سرمايه داران 
و پول داران باشد، يعني هر كسي پول بيشتري دارد، 
مي تواند مجلس برود كه بايد جلوي تمامي تخلفات 

در انتخابات گرفته شود. 
 بلافاصله بحث هايي مطرح ش��د تا ب��ا ارائه قوانيني 
بتوان با ورود پول كثيف به جري��ان انتخابات مقابله 
كرد. نكته جالب اينجا بود كه با وجود قوانين مختلف 
انتخاباتي در ايران، هيچ قانوني به صورت آش��كار و 
صريح در مورد شفافيت مالي كانديداها وجود ندارد. 
اين در حالي است كه بر اس��اس ابلاغيه مقام معظم 
رهبري در خصوص سياست هاي كلي انتخابات بايد 

سياس��ت هاي مالي و كمك هاي انتخاباتي نامزدها 
ش��فاف ش��ود. اين ابلاغيه ماده 4 خود تأكيد داشت 
كه »حدود و نوع هزينه ها و مناب��ع مجاز و غيرمجاز 
انتخاباتي، شفاف سازي منابع و هزينه هاي انتخاباتي 
داوطلبان و تش��كل هاي سياس��ي تعيين شده و به 
مراجع ذي صلاح اعلام و نظارت دقيق بر آن اعمال و 
شيوه و چگونگي برخورد با تخلفات مالي نيز مشخص 

شود.«
  قانوني كه به جايي نرسيد

البته بايد به اين نكته اش��اره كرد كه تلاش هايي نيز 
در اين باره صورت گرفت. مهم ترين نكته اين بود كه 
وزير كشور در تابستان سال 94 از تعيين تكليف اين 
لايحه قانوني خبر داد و در پاييز همان س��ال قانوني 

تقديم مجلس شوراي اسلامي شد. 
براس��اس اين لايحه تأمي��ن منابع مال��ي به صورت 
مستقيم يا غيرمستقيم از منابعي چون: الف- هرگونه 
كمك بيگانگان اعم از دولت ها و اش��خاص حقيقي و 
حقوقي، ب- استفاده از منابع نامشروع از جمله منابع 
ناش��ي از جرائم س��ازمان يافته، قاچاق و مواد مخدر 
و پولش��ويي، پ- كمك هاي دس��تگاه هاي دولتي، 
نهادهاي عمومي غيردولتي، مؤسس��ات، سازمان ها 
و ش��ركت هايي كه به هر نحو و به هر مقدار از بودجه 
عمومي دولت و شهرداري ها استفاده مي كنند، ممنوع 
اعلام ش��ده بود. اما جالب اينجا بود كه اين لايحه در 
همان زماني كه با دو فوريت به مجلس شوراي اسلامي 
ارائه شد تا به انتخابات مجلس و خبرگان رهبري برسد، 
به س��د نمايندگان خورد و دو فوريت آن رأي نياورد، 
حتي پس از انتخابات مجلس ش��وراي اس��لامي نيز 
مشخص نشد كه آيا بحث مقابله با پول هاي كثيف نيز 
به صورت جدي دنبال شد كه حتي تا انتخابات رياست 

جمهوري نيز قانوني در اين باره تقديم مجلس نشد. 
اي��ن درحالي اس��ت ك��ه تجرب��ه برخی كش��ورها، 
راهكارهاي مختلفي را مي تواند پيش پاي قانونگذار 
ايراني بگ��ذارد، هرچند اح��زاب مه��م و تأثيرگذار 
كشور هاي توس��عه يافته جداي از انضباط پرداخت 
حق عضويت از س��وي اعضاي خود از يارانه دولتي و 
كمك هاي مالي افراد برخوردارند، يك شيوه مرسوم 

براي نظارت را اجرا مي كنند. 
  كانديداها منابع مالي خود را شفاف كنند

شايد در شرايط فعلي بهترين راه حل براي شفافيت 
هر چه بيشتر در انتخابات اين باشد كه كانديداها 
خود هزينه انتخاباتي س��تادها را به صورت شفاف 
اعلام كنند، البته اين روش در س��اير كشورها نيز 
آزموده شده است و آنها با اعلام شماره حساب هايي 
كه كمك هاي مالي تبليغاتي به آن واريز مي شود، 
عملًا نظ��ارت بر رفتاره��اي تبليغاتي خ��ود را به 
دست نهادهاي نظارتي مي سپارند تا بعد از پايان 
انتخابات جاي هيچ حرف و حديثي براي آن نماند. 
ح��الا كانديداه��اي انتخابات رياس��ت جمهوري 
نيز در ايران با وجود اين خ��أ قانوني مي توانند با 
چنين اقدامي به شفافيت هر چه بيشتر انتخابات 

كمك كنند.

ثبت نام فله ای انتخابات 96 چه پيام هايي براي مجريان و قانونگذاران دارد

شفافيت مالي نامزدها، اولويت اصلاح قانون انتخابات
مهدی  پورصفا

      گزارش  یک

ثبت نام نامزدهای دوازدهمين دوره انتخابات 
رياست جمهوري با گذش�ت پنج روز و حضور 
برخي از چهره هاي ش�ناخته ش�ده سياسي و 
انبوهي از چهره هاي ناشناخته در محل وزارت 
كشور به پايان رس�يد؛ نكته اي كه در اين پنج 
روز علاوه بر حضور چهره هاي مطرح سياسي به 
شدت مورد توجه رسانه ها قرار گرفت، حضور 
كساني در وزارت كشور بود كه به نظر مي رسيد 
تنها براي خنده يا آمدن جلوي دوربين رسانه ها 
ب�راي ثبت نام در س�تاد وزارت كش�ور حضور 
يافت�ه بودند، البت�ه در دوره هاي گذش�ته نيز 
چنين روالي هنگام ثبت نام انتخابات رياس�ت 
جمه�وري ب�ه چش�م مي خ�ورد، اما اي�ن بار 
ركورد حضور چهره هاي ناش�ناخته شكس�ته 
ش�د. حالا به نظر مي رس�د احزاب و گروه هاي 
سياس�ي متوجه ش�ده اند ادامه يافتن چنين 
روندي وهن كامل انتخابات رياس�ت جمهوري 
اس�ت و خواس�تار اصلاح اين وضع ش�ده اند. 
در واكنش به چنين درخواست هايي آيت الله احمد 
جنتي دبير شوراي نگهبان روز گذشته اين مسئله 
را متوجه ضعف قانون انتخابات دانست و خواستار 
اصلاح آن از سوي نهادهاي مرتبط از جمله مجلس 

شوراي اسلامي شد. 
در طرف مقابل علي لاريجاني رئيس مجلس شوراي 
اس��لامي نيز طي نطقي در صح��ن علني مجلس 
با اش��اره به جنجال هاي روي داده هنگام ثبت نام 
نامزدها از تلاش مجل��س در دوره نهم براي اصلاح 
اين مسئله و مخالفت شوراي نگهبان با ورود مجلس 

به اين مسئله خبر داد.
  اصلح كس�ي اس�ت كه دلس�وز م�ردم و 

خدمتگزار جامعه باشد
دبير ش��وراي نگهبان با بيان اينكه برخي از افرادي 
كه براي رياست جمهوري ثبت نام كرده اند، كمترين 
اطلاعاتي در خصوص مسئوليت هاي رئيس جمهور 
ندارند، گفت كه فرد اصلح، بايد دش��من شناس و 

انقلابي باشد. 
به گزارش مه��ر، آيت الله احمد جنت��ي در همايش 

سراسري رؤساي استان ها و مديران ستادي شوراي 
هماهنگي تبليغات اس��لامي كه در مشهد مقدس 
برگزار ش��د، با اشاره به انتخابات ش��وراها و رياست 
جمهوري گفت: امس��ال تعداد زيادي از افراد براي 
شوراها ثبت نام كردند. شناخت از اين افراد، كار خيلي 
مهم و دشواري است. تشخيص اينكه آيا داوطلبان، 
توانايي و صلاحيت لازم را دارند يا خير امري بسيار 
مهم است. اعضاي منتخب ش��وراي شهر، بسياري 
از امكانات را در اختي��ار دارند و در فضاهاي مختلف 
كارهاي فرهنگي مي كنند، بنابراين عملكرد آنها در 

فرهنگ كشور و جامعه بسيار تأثيرگذار است.
وي در خصوص داوطلبان انتخابات رياست جمهوري 
اظه��ار داش��ت: برخ��ي از اف��رادي ك��ه ب��راي 
رياست جمهوري ثبت نام كرده اند، كمترين اطلاعاتي 
در خصوص مس��ئوليت هاي رئيس جمهور ندارند و 
لذا بايد قانوني تدوين ش��ود كه محدوديت هايي در 

خصوص ثبت نام داوطلبان ايجاد كند.
 مجلس بايد در اين خص��وص قانونگذاري كند و ما 
هم كمك مي كنيم تا ش��رايط خاصي براي ثبت نام 
كنندگان درنظر گرفته شود. دبير شوراي نگهبان با 
بيان اينكه اصل 115 قانون اساسي شرايطي را براي 
رياست جمهوري قرار داده كه يكي از آنها تقواست، 
گفت: تقوا مسئله بسيار مهمي است و موضوعي است 
بالاتر از عدالت. اين يكي از شرايط رئيس جمهور در 
نظام اسلامي است. اگر قوانين، اصلاح و اعمال شود، 
خيلي از مشكلات برطرف مي شود و كساني با شرايط 

محدود حق ثبت نام خواهند شد. 
وي با اشاره به اينكه بخش عظيمي از آينده كشور 
به دست رياست جمهوري است، گفت: براي ثبت 
نام، بايد شرايط و محدوديت هايي قرار داده شود تا 
افراد با شرايط خاص بتوانند ثبت نام كنند. در اين 
خصوص بايد روشنگري كرد و رس��انه ها بايد اين 
موضوعات را براي مردم تبيين كنند. وظيفه شرعي، 
عقلي، اجتماعي و ملي هر ايراني است كه نسبت به 
انتخابات حساس باشد و رس��انه ها نيز بايد مردم را 
با شرايط رياس��ت جمهوري و حضور در انتخابات 

آشنا كنند. 

دبير ش��وراي نگهبان در ادامه س��خنانش افزود: 
انتخاب اصلح مهم اس��ت. اصلح كس��ي است كه 
دلسوز مردم و خدمتگزار جامعه باشد و همچنين 
توانمندي لازم را براي اداره كش��ور داش��ته باشد. 
سوابق و گذشته افراد، ميزان دلسوزي و توانمندي 
آنها را در مديريت و اداره كشور نشان مي دهد. فرد 

اصلح، بايد دشمن شناس و انقلابي باشد.
  براي تعريف رجل مذهبی و سياسی قانون 

تصويب كرديم اما شوراي نگهبان رد كرد
رئيس مجلس شوراي اسلامي با اشاره به انتقادات 
در زمينه نبود  ش��فافيت پيرام��ون تعريف رجل 
سياسي و مذهبي عنوان كرد كه مجلس قبل در اين 

زمينه مصوبه داشت اما شوراي نگهبان رد كرد. 
به گزارش مهر، علي لاريجاني رئيس مجلس شوراي 
اسلامي در ابتداي جلسه علني روز يك شنبه گفت: 
در اين فصل س��ه انتخاب��ات رياس��ت جمهوري، 
انتخابات برخي از حوزه هاي مجلس كه در دور اول 
دچار مشكل ش��دند و انتخابات شوراهاي اسلامي 

شهر و روستا را پيش رو داريم. 
وي ادامه داد: خوش��بختانه در مس��ير كار تا اينجا 
مشكلي نداش��ته ايم و نام نويسي ها براي انتخابات 
شوراها انجام شده، هيئت هاي اجرايي صلاحيت ها 
را رسيدگي كرده اند و هيئت هاي نظارت نيز در حال 
بررسي پرونده ها هستند، مجلس شوراي اسلامي نيز 
با جديت وظايف خود را دنبال مي كند. نماينده مردم 
قم در مجلس اظهار داشت: در مورد مجلس نيز نام 

نويسي ها انجام شده و مسير كار طي شده است. 
وي با اش��اره به ثبت نام بيش از هزار و 600 نفر 

در انتخابات رياس��ت جمهوري گفت: از جهتي 
اين ثبت نام ها خوب است، مردم از آن جهت كه 
فكر مي كنند وظيفه دارند حضور پيدا كرده اند. 
لاريجاني ادامه داد: قانون اساس��ي شرايطي را 
براي نامزدهاي رياس��ت جمهوري تعيين كرده 
اس��ت، جداي از ايراني الاصل ب��ودن و متدين 
بودن، چند ويژگي ديگر نيز اعلام ش��ده است؛ 
اول اينكه نامزد، مدي��ر و مدبر بوده و جزو رجال 

سياسي و مذهبي باشد. 
رئيس مجل��س با اش��اره به بحث رس��انه ها مبني 
بر اينكه چرا قانون در اين زمينه ش��فاف نيس��ت، 
گفت: آيت الله مكارم ش��يرازي نيز بياناتي داشتند 
در اين زمينه كه چرا طوري شده است گاهي افراد 
براي ثبت نام مي آيند و وقتي از آنها سؤال مي شود 
آيا ش��ما ش��رايط را داريد مي گويند م��ا مي دانيم 
ش��رايط را نداريم اما براي اينك��ه هيجان را حس 

كنيم آمده ايم. 
    ما كار خود را انجام داده ايم

لاريجاني گفت: اين وهن انتخابات رياست جمهوري 
است اما بايد اين نكته را متذكر شوم كه مشكل به 
مجلس وارد نيست و ما در اين زمينه قانون مفصلي 
را تصويب كرديم كه ش��رايط مدير و مدبر بودن و 

رجال سياسي تعيين شد. 
وي ادامه داد: مجلس شوراي اسلامي در دوره قبل 
قانون مفصلي در اين زمينه نوش��ت و به ش��وراي 
نگهب��ان داد اما ش��وراي نگهب��ان آن را رد كرد و 
استدلال ش��ان اين بود كه اين تشخيص بر عهده 
شوراي نگهبان است و حتي آيت الله جنتي به من 
گفتند كه من همه اين را قبول دارم اما ما اين قانون 
را به صورت آيين نامه در ش��وراي نگهبان تصويب 
مي كنيم چون شوراي نگهبان طبق قانون اساسي 
مسئول اين كار است اما متأس��فانه اين كار را هم 

انجام نداده است. 
لاريجاني اظهار داشت: حالا در رسانه ها مي گويند 
چرا قانون تصويب نكرده ايد، م��ا كار خود را انجام 
داده ايم. قانون تصويب كرديم، من ملاحظه در اين 
زمينه دارم، اينكه شوراي نگهبان آيين نامه اي براي 

خودش داشته باشد به اين معنا نيست كه نفاذ در 
بيرون داشته باشد، براي نفاذ در بيرون بايد مجلس 

قانون را به تصويب برساند. 
وي تصريح كرد: ما كار خود را انجام داديم الان هم 
كه اين بحث ها در جامعه مطرح مي شود اگر شوراي 
نگهبان قبول كند همان قانوني كه ما فرس��تاديم 
اگر ايرادي دارد اصلاح كنند تا مجلس دوباره براي 

شان بفرستد. 
رئيس مجلس شوراي اسلامي تصريح كرد: اصحاب 
رسانه و صاحبنظران بدانند ما اين مشكل را كاملًا 
ح��س كرديم ب��راي آن چ��اره انديش��ي كرديم و 
چارچوب قرار دادي��م و قانون تصويب كرديم و اين 
قانون به ش��وراي نگهبان رفت و تشخيص شوراي 

نگهبان اين بود لذا ما نبايد پاسخگو باشيم. 
وي ادامه داد: درخواس��ت مي كنم عزي��زان ما در 
شوراي نگهبان بار ديگر به اين موضوع توجه كنند، 
اگر متوجه اين مسئله هس��تند رسيدگي كنند در 
صورتي كه ملاحظاتي در مصوبات دارند اعلام كنند 

كه در سال هاي بعد دچار اين مشكل نباشيم. 
   هيئت كميس�يون عمران به مناطق سيل 

زده مي رود
لاريجان��ي در پايان گفت: لازم دي��دم اين موضوع 
را توضيح دهم و اعلام كنم مجل��س در اين زمينه 

قانونگذاري كرده است. 
رئيس مجلس شوراي اسلامي در بخش ديگري از 
اظهارات خود گفت: سيل و حوادث پيراموني آن 
در استان هاي آذربايجان شرقي، آذربايجان غربي، 
اردبيل، كردس��تان، كرمانشاه و زنجان متأسفانه 
موجب تخريب تأسيس��ات و منازل مردم ش��ده 
اس��ت، به ويژه در آذربايجان كه تلف��ات بالايي 
داشتيم و آخرين آمار 41 نفر اعلام شده كه ضايعه  
بزرگي اس��ت. لاريجان��ي به كميس��يون عمران 
دستور داد با سرعت هيئتي را به مناطق سيل زده 
اعزام كند تا هم كمك رس��اني به مردم در اسرع 
وقت انجام شود و هم پيگيري كند چرا اين حادثه 
به اين سرعت رخ داد و ريشه يابي كرده و گزارش 

آن را به مجلس ارائه كند.

ثبت نام چهره هاي ناشناس داد همه را درآورد

اصلاح قانون انتخابات در جست و جوی مقصر اصلی

سياست هاي تجاوزکارانه امريكا موجب ناامني در منطقه شده است
وزيردف�اع در ملاقات ب�ا همتاي     دفاعی
آذربايجان�ي خ�ود گف�ت ك�ه 
سياست هاي تجاوزكارانه امريكا، رژيم صهيونيستي و عربستان 
س�بب بي ثباتي و ناامني در منطقه غرب آس�يا ش�ده است. 
به گزارش تسنيم، س��ردار حس��ين دهقان در ملاقات با سپهبد 
حسن اف وزير دفاع جمهوري آذربايجان با اش��اره به اشتراكات 
و پيوستگي هاي دو ملت ايران و آذربايجان در حوزه هاي تمدني، 
فرهنگي، ديني، تاريخي و قومي كه يك پديده كم نظير در جهان 
است، تصريح كرد:ديدارهاي متعدد رهبران دو كشور و تعاملات 
في مابين در ابعاد سياس��ي، اقتصادي و فرهنگي نش��ان از روند 

صعودي مناسبات دارد. 

وي افزود: شايس��ته اس��ت اين روند در حوزه 
دفاعي- نظامي نيز روند صعودي داشته باشد و 
اجازه ندهيم عوامل بيروني اين روند را مخدوش 

كنند. 
وزي��ر دف��اع همچنين ب��ا تبيين ش��رايط منطقه 
خاط��ر نش��ان ك��رد: ام��روز ن��ه تنه��ا منطق��ه، 
بلك��ه جه��ان گرفت��ار جريان��ات تروريس��تي 

 داعش، جبه��ه النصره و گروه ه��اي افراطي وابس��ته به تفكرات
 تكفي��ري- وهاب��ي و سياس��ت هاي تجاوزكاران��ه امري��كا، 
رژيم صهيونيستي و عربستان هستند و به خصوص مردم فلسطين، 
س��وريه، عراق و يمن از اين بلاي خانمان س��وز در رنج و مشقت 

فراوان قرار دارند. 
س��ردار دهقان تصريح كرد: مجموعه اين شرايط 
سبب انباشت تهديدات، بي ثباتي و ناامني در منطقه 
غرب آسيا ش��ده و طبيعي اس��ت كه اگر كشورها 
سياست مسئولانه اي در مقابله با اين ناامني اتخاذ 
نكنند، اين بحران روز به روز افزايش يافته و دامن 

آنان را نيز فرا خواهد گرفت. 
وزير دفاع گفت: با توجه به اين ش��رايط معتقديم منطقه ظرفيت 
بحران و ناامني ديگري را ندارد و اميدواريم جمهوري آذربايجان و 
ارمنستان در مناقشه قره باغ با پايبندي واقعي به حل مسالمت آميز 
بحران اجازه ندهند بيگانگان و نااهلان در اين موضوع دخالت كرده 

و موجب تصاعد بحران شوند. 
در ادام��ه اين مذاكره س��پهبد حس��ن اف وزير دف��اع جمهوري 
آذربايجان طي س��خناني با ابراز خرس��ندي از سفر به جمهوري 
اس��لامي ايران از ايران اس��لامي به عنوان يك كش��ور دوس��ت 
 و ب��رادر ياد ك��رد و افزود: م��ا خواس��تار توس��عه همكاري هاي 
دفاعي- نظامي هستيم و مذاكرات اخير رهبران دو كشور شرايط 

توسعه همكاري هاي في ما بين را كاملًا فراهم كرده است.
س��پهبد حس��ن اف وزير دفاع جمهوري آذربايج��ان به منظور 
گسترش همكاری های دفاعی بين ايران و جمهوری آذربايجان به 
تهران سفر كرده و در جريان آن آخرين تحولات منطقه ای و دفاعی 

را مورد بررسی قرار خواهد داد.
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